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Zápis č. 28 

ze zasedání Řídícího výboru pro modernizaci veřejné správy  

konaného dne 12. 4. 2018  

 

Přítomni:  dle prezenční listiny 

 

Počet členů řídícího výboru: 24  

Z toho s hlasovacím právem:  23 

Počet přítomných členů řídícího výboru s hlasovacím právem:  16 

Počet k přijetí usnesení:  12 

 

1. Zahájení zasedání, schválení zápisu z minulého jednání  

Jednání zahájil Ing. Mgr. David Sláma, předseda Řídicího výboru pro modernizaci (dále také „ŘV“). 

Předsedající přivítal přítomné členy ŘV. 

Ing. Mgr. David Sláma konstatoval, že Řídicí výbor pro modernizaci má 24 členů, 23 s hlasovacím 

právem. Z toho je přítomno 16 členů, tedy řídicí výbor je usnášeníschopný.  

Předsedající poté vznesl dotaz na členy k Zápisu č. 27 z minulého zasedání Řídícího výboru 

pro modernizaci, které se konalo 7. 2. 2018. Vzhledem k tomu, že nikdo neměl výhrady, ani 

požadavky na doplnění, zápis je platný v zaslané verzi.  

Usnesení 1/28:  

Řídicí výbor pro modernizaci veřejné správy schvaluje zápis z předchozího jednání ŘV konaného dne 

7. 2. 2018. 

Pro: 16 Proti:  0 Zdržel(a) se hlasování:  0 

Usnesení bylo přijato 

2. Projednání a schválení návrhu programu Řídícího výboru 

Předseda ŘV představil navrhovaný program jednání. K návrhu programu jednání nebyly vzneseny 

žádné připomínky. 

Usnesení 2/28:  

Řídicí výbor pro modernizaci veřejné správy schvaluje program jednání ŘV. 

Pro: 16 Proti:  0 Zdržel(a) se hlasování:  0 

Usnesení bylo přijato 

3. Informace z RVVS 

Předseda ŘV informoval o závěrech z jednání Rady vlády pro veřejnou správu (dále jen „RVVS“), která 

naposledy zasedala 16. 2. 2018. 
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Závěry z předchozího zasedání RVVS: 

 RVVS schválila Výroční zprávu o činnosti RVVS za rok 2017 a doporučila Výroční zprávu 

o činnosti RVVS za rok 2017 předložit vládě pro informaci; 

 RVVS vzala na vědomí informaci o materiálu Zajištění finančních prostředků k provedení 

výkonů rozhodnutí (exekucí) obecných stavebních úřadů vydaných ve veřejném zájmu, 

nesouhlasila s navrženým způsobem řešení – financování prostřednictvím příspěvku na výkon 

přenesené působnosti, nedoporučila vládě schválení materiálu v předložené podobě 

a doporučila řešit financování výkonů rozhodnutí (exekucí) obecných stavebních úřadů 

vydaných ve veřejném zájmu formou účelových dotací; 

 RVVS vzala na vědomí informaci o přípravě zákona o zpracování osobních údajů; 

 RVVS vzala na vědomí informaci o přípravě novely zákona o státní službě; 

 RVVS vzala na vědomí informaci o plánovaných novinkách v oblasti eGovernmentu; 

 RVVS vzala na vědomí informaci o Koncepci veřejné správy 2021+ a schválila ustavení 

Pracovní skupiny pro tvorbu Koncepce rozvoje veřejné správy 2021+, kterou v termínu 

do 31. března 2018 zřídí Ministerstvo vnitra a rámcový harmonogram prací k tvorbě 

Koncepce rozvoje veřejné správy 2021+; 

 RVVS vzala na vědomí informace z řídicích výborů a informace o plnění Implementačních 

plánů.  

Následují jednání RVVS proběhne 20. 4. 2018. 

Na dotaz k usnesení vlády k zajištění finančních prostředků k provedení výkonů rozhodnutí (exekucí) 

obecných stavebních úřadů vydaných ve veřejném zájmu Ing. Mgr. Sláma uvedl, že vláda materiál 

projednala 11. 4. 2018 a schválila zajištění finančních prostředků k provedení výkonů rozhodnutí 

(exekucí) obecných stavebních úřadů vydaných ve veřejném zájmu, s navrženým řešením zajištění 

finančních prostředků ze státního rozpočtu podle současné platné legislativy prostřednictvím 

programového financování, materiál obsažený v části III čj. 266/18 a zároveň uložila ministryni 

pro místní rozvoj do 30. června 2018 připravit program, jehož prostřednictvím budou financovány 

výkony rozhodnutí (exekuce) obecných stavebních úřadů vydaných ve veřejném zájmu (usnesení 

vlády č. 222/2018). 

K dotazu na složení Pracovní skupiny pro tvorbu Koncepce rozvoje veřejné správy 2021+ 

Ing. Mgr. Sláma uvedl, že se počítá i s oslovením dotčených odborů z MV. 

4. Aktuální výzvy OPZ pro ÚSC  

Ing. Mgr. David Sláma předal slovo Ing. Marii Kvašné z MPSV, která ve stručnosti seznámila přítomné 

s podmínkami nově otevřených výzev OP Zaměstnanost pro ÚSC. Ing. Kvašná uvedla, že se opět jedná 

o dvě výzvy, a to jednak pro obce, kraje, sdružení a asociace ÚSC a jednak pro hl. m. Prahu, které se 

v zásadě liší pouze výší alokace finančních prostředků. Výzvy byly vyhlášeny v polovině března 2018 

a ukončení příjmu žádostí je 16. 6. 2018 v 16:00 h. Dále uvedla, že podporovanými aktivitami v rámci 

SC 4.1.1 jsou podpora řízení kvality, podpora tvorby a aktualizace strategických dokumentů včetně 

zpracování analytických podkladů, strategických dokumentů a auditů navazujících na prvotní fázi 

implementace GDPR, dále podpora procesního řízení v organizaci a upozornila na novou aktivitu 

rozvoj stávajících či zavádění nových nástrojů komunikace s veřejností. Podporovanou aktivitou 

v rámci SC 4.1.2 je vzdělávání a rozvoj úředníků a zastupitelů ve vyjmenovaných oblastech. V této 
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souvislosti upozornila na to, že témata vzdělávacích aktivit se nesmějí překrývat s tématy vzdělávání 

v projektech SMOČR a SMS pro stejné účastníky.  

 odkazy na výzvy – https://www.esfcr.cz/vyzva-080-opz, https://www.esfcr.cz/vyzva-118-opz   

 ESF fórum – https://www.esfcr.cz/vyzvy-pro-usc-080-118  

 dokumenty pro žadatele a příjemce – https://www.esfcr.cz/dokumenty-opz  

V diskusi zazněl dotaz na to, jak zajistit nepřekrývající se témata vzdělávání, jestliže kurzy SMOČR 

a SMS ještě nejsou známy. Ing. Kvašná upřesnila, že u vlastního projektu obce se v prohlášení uvede, 

že stejný účastník se nezúčastní vzdělávání na obdobné téma u SMOČR nebo SMS. Dále uvedla, že 

témata SMOČR budou známa již v průběhu května. V diskusi dále zazněl dotaz na nutnost uveřejnění 

na webu výstupu analýzy GDPR financované z projektu, což vzhledem k charakteru dokumentu není 

žádoucí. Ing. Kvašná uvedla, že pokud příslušný dokument nebude uveden v indikátoru počtu 

vytvořených dokumentů, nemusí se zveřejňovat, nebo lze zveřejnit verzi bez citlivých údajů. Dále 

uvedla, že vzhledem k minimálnímu čerpání 1 mil. Kč nebude projekt zaměřen výhradně na GDPR. 

V průběhu přišel 1 člen ŘV. 

Usnesení 3/28:   

Řídicí výbor pro modernizaci veřejné správy bere na vědomí informace o aktuálních výzvách 

OP Zaměstnanost pro ÚSC. 

Pro: 17 Proti:  0 Zdržel(a) se hlasování:  0 

Usnesení bylo přijato 

Příloha 1: Prezentace – Výzvy OPZ pro ÚSC (MPSV) 

5. Aktivity MV k implementaci GDPR 

Ing. Mgr. David Sláma informoval, že MV se zabývá třemi oblastmi přípravy na GDPR, a to adaptací 

právního řádu, mezirezortní spoluprací a koordinací a podporou ÚSC. Konstatoval, že cílem 

informační kampaně vůči obcím, kterou MV zahájilo, je poskytnutí objektivního náhledu na novou 

úpravu ochrany osobních údajů, prevence před nákupem zbytečných a drahých služeb, nabídka 

nástrojů k přípravě na GDPR vlastními silami, vysvětlení zásad GDPR a poskytnutí srozumitelného 

výkladu právní úpravy důležité pro praxi územních samosprávných celků, upozornění na oblasti, 

kterým by se měla obec věnovat v rámci přípravy na účinnost GDPR. Uvedl, že součástí informační 

kampaně jsou též modelové situace z praxe obcí a jejich řešení v rámci. Sdělil, že změnový zákon je 

v Poslanecké sněmovně a byl přikázán do výborů k projednání. Informoval, že vláda neschválila 

stanovení maximální výše pokut na 5 000 Kč pro malé obce. Dále uvedl, že všechny informace 

a materiály jsou na webu http://www.mvcr.cz/gdpr/, který je průběžně aktualizován, a upozornil  

na videospot se základními informacemi zejména pro starosty, který je na  adrese 

https://www.youtube.com/watch?v=g5EMyzxcXHA. Upozornil na probíhající školení k GDPR ve všech 

krajských městech, a to pro obce a ke spisové službě v souvislosti s GDPR. Na závěr pozval přítomné 

na konferenci GDPR ve veřejné správě, která se uskuteční 16. 5. 2018 v Národním archivu Praha 

a na konferenci Moderní veřejná správa, která se uskuteční ve dnech 24. – 25. 5. 2018 v Pardubicích 

(www.kvalitavs.cz). Ing. Mgr. David Sláma následně zahájil diskusi. 

https://www.esfcr.cz/vyzva-080-opz
https://www.esfcr.cz/vyzva-118-opz
https://www.esfcr.cz/vyzvy-pro-usc-080-118
https://www.esfcr.cz/dokumenty-opz
http://www.mvcr.cz/gdpr/
https://www.youtube.com/watch?v=g5EMyzxcXHA
http://www.kvalitavs.cz/
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V diskusi byl vznesen dotaz, proč není ustanoven pověřenec na OPR pro celou spádovou oblast. 

Ing. Mgr. David Sláma uvedl, že lze mít sdíleného pověřence pro více obcí, avšak nelze to nařídit, 

protože se nejedná o přenesenou působnost. 

Usnesení 4/28:  

Řídicí výbor pro modernizaci veřejné správy bere na vědomí informace o aktuálních výzvách OP 

Zaměstnanost pro ÚSC. 

Pro: 17 Proti:  0 Zdržel(a) se hlasování:  0 

Usnesení bylo přijato 

6. Projekt Spolupráce obcí ke zvýšení kvality VS za pomoci metody MA 21 „Mozaika“, gestor 

NSZM  

Ing. Mgr. David Sláma předal slovo Ing. Petru Švecovi, řediteli  Národní sítě zdravých měst, aby 

informoval o projektu Mozaika. 

Ing. Petr Švec okomentoval průběh, přínosy a výhledy projektu Mozaika, který podporuje otevřenost 

úřadů, systémové a dlouhodobé strategické řízení úřadů i širšího území obcí s důrazem na metodu 

místní Agenda 21 jako nástroje ke zlepšování kvality veřejné správy, strategického řízení, zapojování 

veřejnosti pro transparentnost a postup k udržitelnému rozvoji. Uvedl, že hlavním nástrojem 

pro dosažení cílů je cílené vzdělávání zaměstnanců a volených zástupců ÚSC doplněné individuálními 

metodickými konzultacemi a poradenstvím, mapováním a sdílením dobré praxe, přípravou 

IT nástrojů pro strategické plánování a řízení a testování inovací pro udržitelný rozvoj obcí. Ing. Švec 

dále upozornil na odborný web metodik a indikátorů udržitelného rozvoje Mozaika (https://mozaika-

ur.cz) a na celostátní tematické semináře a konference. Zmínil jednání s Úřadem pro technickou 

normalizaci, metrologii a státní zkušebnictví, který spravuje mj. normy ISO pro ČR, o možnosti jejich 

využití. Doplnil, že v současnosti se připravuje metodika hodnocení udržitelných měst pro městské 

části a plánuje se metodika pro MAS/mikroregiony a kraje. Závěrem pozval na připravované akce 

v roce 2018. 

V diskusi byla upřesněna informace o tom, že Úřad pro technickou normalizaci, metrologii a státní 

zkušebnictví prošel transformací a od 1. 1. 2018 vznikla Česká agentura pro standardizaci, která bude 

nadále spravovat všechny normy. Všechny normy včetně on-line přístupu jsou zpoplatněny a nesmějí 

se volně šířit. V této souvislosti byl vznesen dotaz, proč stát platí sám sobě.  Ing. Mgr. David Sláma 

sdělil, že dle jeho názoru by stát neměl vyžadovat poplatky za přístup k normám, které požaduje 

dodržovat, a to nejen od státní správy. 

V průběhu odešli 2 členové ŘV. 

Usnesení 5/28:  

Řídicí výbor pro modernizaci veřejné správy bere na vědomí informace o projektu Spolupráce obcí 

ke zvýšení kvality VS za pomoci metody MA 21. 

Pro: 15 Proti:  0 Zdržel(a) se hlasování:  0 

Usnesení bylo přijato 

Příloha 2: Prezentace – Projekt Mozaika (NZSM) 

https://mozaika-ur.cz/
https://mozaika-ur.cz/
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7. Systém dlouhodobých priorit udržitelného rozvoje ve státní správě, gestor ÚV, resp. MŽP  

Ing. Mgr. David Sláma přešel k dalšímu bodu programu a předal slovo Mgr. Janu Marešovi, který 

se svou agendou přešel z Úřadu vlády na MŽP.  

Mgr. Jan Mareš prezentoval projekt Systém dlouhodobých priorit udržitelného rozvoje ve státní 

správě, který trval od 1. 4. 2016 do 31. 3. 2018. V rámci projektu byl aktualizován Strategický rámec 

udržitelného rozvoje ČR z roku 2010. Uvedl, že hlavními cíli projektu bylo vytvoření zastřešujícího 

strategického dokumentu k dlouhodobému rozvoji ČR – Strategický rámec Česká republika 2030, 

systému sledování rozvoje ČR, nastavení metodického prostředí ve státní správě pro aplikaci principů 

udržitelného rozvoje a posílení kapacity státní správy v této oblasti a informování veřejnosti. 

Upozornil na stránky www.cr2030.cz, kde jsou k dispozici výstupy projektu. Mgr. Mareš dále uvedl, že 

do 30. 9. 2018 bude vládě předložen Implementační plán Strategického rámce Česká republika 2030. 

V rámci projektu byly vytvořeny i další dílčí expertízy a proběhla školení v oblasti foresightu 

pro veřejnou správu. 

Ing. Mgr. David Sláma poděkoval a otevřel diskusi. V diskusi zazněl dotaz, zda vláda bude motivovat 

územní samosprávy k naplňování kritérií udržitelného rozvoje. Mgr. Mareš uvedl, že cestou je 

metodická podpora a propagace, zaměřit se na metodiku MA21, případně na navazující projekt 

zaměřený do území. Ing. Mgr. David Sláma doplnil, že stát nemůže zasahovat do samostatné 

působnosti ÚSC. Mgr. Mareš uvedl, že spousta věcných priorit udržitelného rozvoje se prolíná 

do programů většiny rezortů a implementační dokument, který je nyní v připomínkovém řízení, bude 

závazný pro všechny rezorty. Jedním z nástrojů jeho uvedení do praxe by mohlo být i začlenění 

principů udržitelného rozvoje do systému hodnocení projektů nebo doporučení vlády krajům 

vycházet z tohoto strategického rámce při tvorbě programů rozvoje krajů. Dále zaznělo, že se jedná 

o zastřešující dokument schválený vládou, který stanovuje další směřování ČR. 

V průběhu odešel 1 člen ŘV. 

Usnesení 6/28:  

Řídicí výbor pro modernizaci veřejné správy bere na vědomí informace o projektu „Systém 

dlouhodobých priorit udržitelného rozvoje ve státní správě“. 

Pro: 14 Proti:  0 Zdržel(a) se hlasování:  0 

Usnesení bylo přijato 

Příloha 3: Prezentace – Projekt udržitelného rozvoje (MŽP) 

 Zřízení Pracovního výboru pro elektronizaci a optimalizaci služeb veřejné správy 

Předsedající uvedl, že vzhledem k jiným neodkladným záležitostem předřadí bod Zřízení Pracovního 

výboru pro elektronizaci a optimalizaci služeb veřejné správy a předal slovo Mgr. Jiřímu Kárníkovi 

z odboru eGovernmentu MV. 

Mgr. Jiří Kárník uvedl, že odbor eGovernmentu v návaznosti na realizaci projektu „Využívání prvků 

procesního řízení a zavedení standardů pro výkon prioritních agend“ (dále PMA 3) žádá o zřízení 

Pracovního výboru pro elektronizaci a optimalizaci služeb veřejné správy. Pracovní výbor bude spadat 

pod RVVS a Řídicí výbor pro modernizaci veřejné správy. Dále uvedl, že hlavní činností pracovního 

výboru je seznamování spolupracujících subjektů s návrhy z projektu PMA 3 a jejich projednávání, 

identifikace problémů spojených s realizací předkládaných návrhů, zajištění výměny informací 

http://www.cr2030.cz/
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s dalšími pracovními výbory, řídicím výborem a RVVS a plnění úkolů uložených RVVS a řídicím 

výborem. Sdělil, že v nejbližší době odbor eGovernmentu osloví rezorty a území s žádostí o nominaci 

zástupců do Pracovního výboru pro elektronizaci a optimalizaci služeb veřejné správy. 

Ing. Mgr. David Sláma doplnil, že tímto krokem bude nahrazena předchozí pracovní skupina. 

Usnesení 7/28:  

Řídicí výbor pro modernizaci veřejné správy  

a) schvaluje zřízení Pracovního výboru pro elektronizaci a optimalizaci služeb veřejné správy 

b) jmenuje jejím předsedou Mgr. Jiřího Kárníka a místopředsedou Mgr. Jana Kalinu. 

Pro: 13 Proti:  0 Zdržel(a) se hlasování:  1 

Usnesení bylo přijato 

8. Projekty ke strategickému řízení MMR  

Ing. Mgr. David Sláma přešel k dalšímu bodu a předal slovo PhDr. Věře-Karin Brázové z MMR. 

PhDr. Brázová uvedla, že se jedná o tři projekty, které vycházejí z SRRVS, v jehož rámci má MMR gesci 

nad specifickým cílem 1.3 Rozšíření řízení kvality a zlepšení strategického řízení ve veřejné správě. 

Uvedla, že aktuálně realizovanými projekty jsou Analýza strategických dokumentů, Mapování 

strategické práce a STRATeduka. Stručně charakterizovala jednotlivé projekty a jejich cíle a popsala 

současný stav realizace projektů. PhDr. Brázová zároveň pozvala na akce konané v rámci těchto 

projektů (podrobnosti – viz příloha č. 4). Závěrem upozornila na web www.strateduka.cz, kde se lze 

přihlašovat na vzdělávací kurz pro úředníky zaměřený na strategickou práci. 

Ing. Mgr. David Sláma poděkoval a otevřel diskusi. Byl vznesen dotaz na návaznost na Dohodu 

o partnerství a využití výstupů programů. PhDr. Brázová uvedla, že cíle analyzovaných dokumentů 

odpovídají Dohodě o partnerství, avšak hlavním zaměřením je analýza vazeb a nastavení prostředí, 

zda operační programy byly postaveny na strategických dokumentech nebo naopak. Cílem je zpětná 

vazba a podklad pro tvorbu další Dohody o partnerství. 

Usnesení 8/28:  

Řídicí výbor pro modernizaci veřejné správy bere na vědomí informace o projektech v oblasti 

strategického řízení realizovaných MMR. 

Pro: 14 Proti:  0 Zdržel(a) se hlasování:  0 

Usnesení bylo přijato 

Příloha 4: Prezentace – Strategické řízení (MMR) 

9. Organizační záležitosti a různé  

Ing. Mgr. David Sláma na závěr konstatoval, že příští zasedání ŘV pro modernizaci veřejné správy se 

uskuteční ve čtvrtek 7. 6. 2018 od 13 h. 

10. Závěr 

Další zasedání ŘVM se bude konat ve čtvrtek 7. 6. 2018 od 13:00 h. 

 

http://www.strateduka.cz/
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Předseda ŘV Ing. Mgr. David Sláma poděkoval přítomným za účast a konstruktivní jednání a zasedání 

ukončil v 15:00 h. 

 

 

Zpracovala:  Mgr. Renata Hůrková  

Schválil:  Ing. Mgr. David Sláma, předseda řídicího výboru pro modernizaci výkonu veřejné 

správy v území 


